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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ha jól értem, akkor önök 12 éven keresztül a magyar 
adófizetők pénzét elsikkasztva, verseny nélkül olyan tehetségtelen senkik cégeit segítették, 
mint Mészáros Lőrinc és ön erre még büszke is?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A g7.hu oldalon található „Lázár János arról beszélt, hogy kitömték pénzzel Mészáros Lőrincet,
megmutatjuk, hogyan„ című cikk arról ír, hogy „igaz az, amit Ön állított, miszerint a kormány az
elmúlt 12 évben feltőkésítette az olyan vállalkozók építőipari cégeit, mint Mészáros Lőrinc, vagy
Szíjj László.”:

„Lázár János építési és közlekedési miniszter – ha jól értettük a szavait – arról beszélt a Portfolio
„Építőipar 2024” című konferenciáján, hogy a kormány az elmúlt 12 évben feltőkésítette az olyan
vállalkozók építőipari cégeit,  mint Mészáros Lőrinc,  vagy Szíjj  László.  A lenti grafikon elég jól
mutatja  ezt  a  feltőkésítést,  de kormánytag ilyen nyíltan még nem beszélt  a kormány szerepéről
ebben a folyamatban.

• „A miniszter egészen pontosan úgy fogalmazott: „Tulajdonképpen 2010 és 2022 között az 
építőiparban a magyar tulajdonban lévő vállalkozások föltőkésítése zajlott. A 
szociológusok és a politológusok mindig mondják, hogy a nemzeti tőkésosztály, én azt 
mondom, hogy ezeknek a vállalkozásoknak a föltőkésítését megtettük. Én azt gondolom, 
hogy ennek az országnak nem az a problémája, hogy van Mészáros Lőrinc és van Szíjj 
László, az a problémája, hogy kevés van belőlük”.

• Korábban itt a G7-en is számos cikkben mutattuk be, hogy gyakran néhány tucat 
munkással dolgozó, lényegében teljes egészében állami megrendelésekből élő 
kormányközeli építőcégek, hogyan húznak be a piaci átlagot messze meghaladó 
nyereséget.

• Egy percig nem volt kérdés, hogy járadékszerzésről van szó. Ahogy egy korábbi 
cikkünkben fogalmaztunk: „ezeknek a vállalatoknak az egyetlen versenyelőnye, hogy 
másoknál sokkal hatékonyabban nyernek el állami megbízásokat, amiket utána nagyrészt 



továbbpasszolnak másoknak, lehúzva a saját hasznukat”.
• Az újdonság, hogy ezt most egy kormánytag erősítette meg többes szám első személyben 

beszélve az építőipari cégek feltőkésítéséről. A folyamat egyébként jól sikerült: A Mészáros
és Mészáros Kft. saját tőkéje a 2009 végi 277 millió forintról 2022-re 20 milliárd fölé nőtt, 
míg a Duna Aszfalté ugyanebben az időszakban 1,24 milliárdról 85,7 milliárdra ugrott.

• Ráadásul nem csak a cégeket sikerült feltőkésíteni, hanem a tulajdonosaikat is. A nyereség 
nagy részét ugyanis sem Mészáros Lőrinc, sem Szíjj László nem hagyta az említett 
vállalatokban. Az elmúlt tíz évben csak ez a két cég közel 130 milliárd forintnyi osztalékot 
fizetett.”

 

Kérdezem Önt:

Ha jól értem, akkor önök 12 éven keresztül a magyar adófizetők pénzét elsikkasztva, verseny nélkül
olyan tehetségtelen senkik cégeit segítették, mint Mészáros Lőrinc és ön erre még büszke is?

 

Budapest, 2024. március 27.
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